
سه شنبه 4 اسفند ماه 21394

چه دلیلی دارد که هنرمندانمان با شبکه های خارجی همکاری کنند؟
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی یکی از راه های مقابله با کم کاری هنرمندان با شبکه های خارجی را سروسامان دادن به اقتصاد 
فرهنگ و هنر دانست و گفت: اگر اقتصاد فرهنگ و هنرما به سامان باشد چه دلیلی دارد که هنرمندان مان با شبکه های 
خارجی همکاری کنند؟!علی جنتی روز سه شنبه 4 اسفند ماه درحاشیه ی رونمایی از سامانه نمایش درخواستی )VOD( در 
جمع خبرنگاران افزود: یکی از راه های جلوگیری از همکاری هنرمندان با شبکه های ماهوار ه ای راه اندازی همین سامانه 
است، چون با این شیوه هنرمندان ما در داخل کشور آثار خود را تهیه می کنند و می دانند که آثارشان مخاطب و درآمد دارد.
او اضافه کرد: وقتی ســینماگران در داخل کشور کار نداشته باشند و بازیگران دعوت به کار نشوند طبیعتا به دنبال جایی 

می روند که بتوانند فعالیت کنند و درآمد داشته باشند.وی در پاسخ به این پرسش که اگر هنرمندانی که به خارج از کشور رفته اند و با شبکه های ماهواره ای 
همکاری می کنند ، بار دیگر به کشــور برگردند مجوز کار به آنها می دهید ؟ توضیح داد: این موضوع بحث دیگری است که از الان نمی توان درباره آن نظر 
قطعی داد. بلکه باید ببینیم چه اتفاقاتی می افتد.وزیر ارشاد که پیش از این گفته بود اکران عمومی بعضی فیلم ها به صلاح نیست ، درباره اینکه این اظهار 
نظر مربوط به فیلم های جشنواره فجر امسال هم می شود تاکید کرد: نه فیلم های جشنواره فجر امسال این مشکل را ندارند .وی تصریح کرد: نگفتم اکران 
بعضی فیلم ها به صلاح نیســت بلکه منظورم این است که بعضی از فیلم ها اشکالاتی دارند که باید آنها را اصلاح کنیم تا بتوانیم آنها را به نمایش عمومی 
بگذاریم که در گذشته هم این رویه وجود داشته است.جنتی ادامه داد: گاهی فیلم ها مغایر با فیلمنامه ای که مجوز گرفته ساخته می شود. بنابراین باید این 
مشکل حل شود تا بتوانیم آنها را اکران کنیم.وی در پاسخ به این پرسش که چه فیلم هایی این مشکل را دارد ، توضیح داد: نمی توانم فیلم خاصی را نام ببرم.

قطع شبکه های اجتماعی شایعه ای بیش نیست
گاه در وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: هیچ برنامه ای برای قطع و یا فیلترینگ شبکه های اجتماعی  یک مقام آ
گاه تاکید کرد قصد قطع کردن هیچ شبکه  طراحی نشــده است و اخبار منتشــر شــده در این باره صحت ندارد.این مقام آ
اجتماعی را نداریم.وی گفت: اخباری که در این باره منتشــر می شود بیشتر بر پایه حدس و گمان و شایعه است و واقعیت 
گاه در شورای عالی فضای مجازی کشور گفته بود: فیلتر شدن شبکه اجتماعی تلگرام در  ندارد.روز گذشته نیز یک مقام آ
روزهای منتهی به برگزاری انتخابات هفتم اسفند بی اساس است.پیش از این هم »محمود واعظی«وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات نیزدر رابطه با اخبارمنتشر شده از سوی برخی رسانه ها در هفته گذشته مبنی بر فیلترینگ تلگرام و اینستاگرام 

گفته بود: هرگز نگفته ام که دولت قصد دارد اینستاگرام یا تلگرام را فیلتر کند.وی افزوده بود: از من سوالی در رابطه با فیلترینگ تلگرام و اینستاگرام پرسیده 
شد مبنی بر اینکه آیا قصد فیلتر تلگرام و اینستاگرام را دارید که من در پاسخ به آن ها به طور قاطع گفته ام »خیر.«واعظی گفته بود، فیلترینگ به طور کلی 
در سیاست این وزارتخانه جایگاهی ندارد.شبکهٔ اجتماعی ساختاری اجتماعی است که از گره هایی تشکیل شده است که توسط یک یا چند نوع خاص از 
وابستگی مانند ایده ها و مبادلات مالی، دوست ها، خویشاوندی، لینک های وب، سرایت بیماری ها )اپیدمولوژی( به هم متصل اند.اکنون و با تاکیدهای 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، مشخص نیست شایعه پراکنان قطع شبکه های اجتماعی در آستانه برگزاری انتخابات دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی و پنجمین دوره خبرگان رهبری چه هدفی را با طرح این مسایل دنبال می کنند.یکی از ویژگی های بارز این دوره از انتخابات بهره مندی نامزدهای 

انتخاباتی از فضای مجازی برای فعالیت های انتخاباتی است که تاکنون در کشور به این وسعت سابقه نداشته است.

مردم به آدرس های غلط 
توجه نکنند

معــاون اول رئیس جمهــور با اشــاره بــه انتخابات 
پیــش رو گفــت: مــردم بایــد در انتخابــات 94 
 کاری کننــد تــا چــرخ اقتصــاد کشــور بــه حرکت 

دربیاید.
اســحاق جهانگیری صبح روز سه شنبه در همایش 
ملــی »تبییــن برنامــه ششــم توســعه« در ســالن 
اجــلاس ســران، اظهار کــرد: مردم در ســال 92 
کاری کردند که تهدیدات علیه کشــور برطرف شــد 
و در ســال 94 بایــد کاری کننــد که چــرخ اقتصاد 
کشــور به حرکت دربیایــد. انتخابــات زمانی برای 
 ترمیــم بســیاری از تنگناها و مشــکلات گذشــته 

است.
وی ادامه داد: کاش این امــکان فراهم بود تا همه 
فرزندان انقلاب در میدان رقابت وســیع تری حضور 
داشته باشند. رئیس جمهور مأموریتی به من و برخی 
از وزراء در ایــن ز مینه داد که این مســأله را پیگیری 
کنیم و خوب است در یک فرصت مناسب بگوییم در 
این تعامل چه دستاوردها و چه شکست هایی داشتیم 
ولی به هــر حال راهی جز تعامل و گفت وگو نیســت 

حتی اگر پس زده شویم.
وی همچنین گفت: شواهد نشان می دهد ملت ما در 
حال خلق حماسه دیگری است. انتخابات فرصتی 
برای بالا بردن اقتدار، امنیت و امید به نظام است و 
باید از روی آوردن مردم به سمت صندوق های رأی 
استقبال کنیم. رأی بیشتر یعنی امید و تدبیر بیشتر، 
آینده بهتر و تقویت پایه هــای اقتدار و عظمت نظام 

در سطح بین المللی.
معاون اول رییس جمهور تصریح کــرد: امیدواریم 
ملــت ایران بــاز هم به حضــور پــای صندوق های 
حماســه  دیگری خلق کنند. اخــلاق باید حرف اول 
را در انتخابات بزند و مردم کســانی را که بی اخلاقی 
می کنند بشناسند و سعی کنند کار را به انسان هایی 
بســپارند که رعایت اخلاق برایشان مهم تر از کسب 
عنوان اســت. نباید بــا فریــب و دروغ و حرف های 
ناصحیح ســعی در پیروزی کرد. مثل آن کســی که 
اخیــراً گفته یک میلیــارد و 700 میلیــون دلار پول 
وارد شــده در کشــور گم شده اســت. مگر می شود 
 یک دلار در کشــور گم شــود؟ خوب پــول به خزانه 

رفته است.
جهانگیــری تأکید کرد: مــا در ایــن دولت مصمم 
هستیم که فساد را ریشــه کن کنیم. به آدرس های 
غلط توجــه نکنیــد. بعضی هــا فکــر می کنند این 
دولت، دولت ســاده ای اســت و تــا می گویند رانت 
اســت ســریع به آن ســمت حرکت می کننــد. اگر 
خدای نکــرده نزدیکتریــن فرد به نفــر اول اجرایی 
هم دســتش آلوده شــود هیــچ خط قرمــزی برای 
دولــت بــرای مقابلــه بــا او وجــود نــدارد. در واقع 
 برای مقابله با فســاد هیــچ خط قرمــزی در دولت 

وجود ندارد.
معــاون اول رئیــس جمهــور در پایان اظهــار کرد: 
سیاست های اقتصاد مقاومتی یکی از مسائل مهمی 
بود که در برنامه ششم توسعه مورد توجه قرار گرفت. 
پنج رویکرد مهم موجود در این سیاست ها مورد توجه 
است که دولت، نیروهای مسلح، قوه قضائیه و همه 
نهادها باید در قبال آن پاســخگو باشند که این پنج 
رویکرد اصلی مهم سیاست های اقتصاد مقاومتی را 
چقدر اجرا کرده اند. این دولت بنا دارد در برنامه ششم 
و بعــد از آن به صورت جدی سیاســت های اقتصاد 

مقاومتی را دنبال کند.

برخی نمی خواهند آتش فتنه خاموش شود
اگر اصلاح طلبان ضد انقلاب اند، چرا می گذاریم فعالیت کنند؟

علــی لاریجانی در دیدار با جمعی از طلاب حوزه علمیه قم به ســوالات آنها در 
مورد مسائل داخلی کشــور، موضوعات بین المللی به ویژه پرونده هسته ای و 
موضوعات منطقه ای پاسخ داد. رئیس مجلس شورای اسلامی در این سخنان 
با بیان اینکه از بدنه اصولگرایی جدا نشده است، بلکه متفاوت از برخی فکر می 
کند گفت: نمی توان افراد را به علت تفاوت نگرش از دایره انقلابی بودن خارج 
کرد. وی همچنین از ضدانقلاب خواندن اصلاح طلبان انتقاد کرد و گفت: اگر 
ضد انقلاب اند چرا اجازه فعالیت دارند؟ رئیس مجلس درخصوص اتفاقات سال 
88 نیز گفت: آتش فتنه ای به وجود آمده اســت و در این میان مدام بر آتش آن 

می دمند و نمی خواهند خاموش شود. 

تفاوت نگرش به معنی انقلابی نبودن نیست
یکی از موضوعاتی که در این جلســه مطرح شــد حضــور لاریجانی به صورت 
مســتقل از ائتلاف اصولگرایان در انتخابات مجلس بود کــه به عنوان جدایی 
لاریجانی از اصولگرایان عنوان شد. لاریجانی در پاسخ به این موضوع تصریح 
کرد: من از بدنه اصولگرایی جدا نشــدم، بلکه متفاوت از برخی آقایان فکر می 
کنم. وی با بیان اینکه در تعریف، انقلابی اصیل کســی است که مبانی فکری 
رهبری، روحانیت، مرجعیت و حکومت اســلامی و ولایت فقیه را قبول داشته 
باشد، تاکید کرد: شــرطی در این میان وجود ندارد که حتما باید با طرفدار یک 

گروه بود و فعالیت کرد. 
رئیس مجلس با اشــاره به اینکه ممکن است که ما در بعضی امور اختلاف نظر 
داشته باشــیم، گفت: آیا حق داریم که انقلابی باشیم و نوع دیگری فکر کنیم 
و یا حتما باید با چند نفری که شــما علاقه دارید یکســان بیاندیشم؟ در مجلس 
آرا و نظرات مختلف وجود داشــته و خیلی از افراد هستند که انقلابی بوده اما با 
افراد مطروحه، یک فکر و یکســان نیســتند، حال آیا می توانیم بگوییم که این 

افراد انقلابی نیستند؟ 
لاریجانــی در ادامه با تاکید بر اینکه نمی تــوان افراد را به علت تفاوت نگرش از 
دایره انقلابی بودن خارج کرد، اظهار کرد: ما باید این سعه صدر را داشته باشیم 
که بعضی از افراد نظر و تفکرشــان برای اداره کشــور یک گونه اســت و برخی 
نظر دیگــری دارند و نمی توانیم بگوییم که این افــراد به علت تفاوت در نگرش 

مدیریتی، انقلابی نیستند. 

مذاکرات به اذن رهبری بود
رئیس مجلس در ادامه با اشــاره بــه اینکه یکی از این مســائل، موضوع برجام 
و تدوین و تصویب طرح مذکور در مجلس بود، گفت: بنده با 20 ســال ســابقه 
فعالیت در حوزه هســته ای، نظرم این است که در مســئله برجام درست عمل 
شد و کاری به دولت کنونی ندارم، زیرا در اصل مذاکرات هسته ای از سال آخر 

دولت قبل شروع شد..
لاریجانی درخصوص موضوع هسته ای تصریح کرد: من به شدت اعتقاد دارم 
که از نظر تخصصی، مذاکرات و توافق هسته ای به نفع جمهوری اسلامی بود. 

هر چند که در درون برجام اشکالاتی وجود دارد ولی در کل به نفع ملت و کشور 
بود. وی با اشــاره به اینکه برخی آقایان معتقد بودند که ما در مجلس باید از این 
روند ممانعت می کردیم و در جلسات عقاید خود را مطرح می کردند، تاکید کرد: 
اما به نظر من اگر این موضوع بدون هماهنگی با کل نظام در مجلس بررسی می 
شد، خیانت به جمهوری اسلامی بود و این مسائل یک اختلاف نظر بوده و این 
اختلاف جایی باید حل می شد. لاریجانی افزود: حال نمی توان گفت که چون 
عملکرد لاریجانی در بحث توافق هسته ای و برجام آن گونه بود، پس اصولگرا 

نیست، یا ضد اصولگرایی است.
رئیس مجلس در خصوص نقش او در مجلس در تایید توافق با بیان اینکه حدود 
10 جلســه برای تعیین سیاست های مذاکرات هســته ای در خدمت رهبری 
بودیم، گفت:  در این جلسات تمام مسائل از جمله اینکه آیا اصلا مذاکره بکنیم، 
چارچوب هایش چگونه باشد، چگونه مذاکرات صورت گیرد، مشخص و تعیین 
تکلیف شد. وی افزود: درباره نامه رهبری باید بگویم که بسیار از شروط مندرج 
در قانون مجلس با شروط شــورای عالی امنیت ملی و شروط معظم له یکسان 
است و خودشان در بخشی از نامه فرموده اند. لاریجانی با بیان این مطالب ادامه 
داد: حال این سوال مطرح اســت که آیا مذاکرات صورت گرفته با اذن رهبری 
بوده است یا خیر، که قطعا بوده اســت، پس کسانی که می گویند که مذاکرات 

مربوط خائنانه بوده، خلاف می گویند.

نمی توانم به خاطر قبیله و گروه از حرف حق بگذرم
رئیس مجلــس با بیان اینکه آخر چرا اصولگرایان را در این طور هر مســئله ای 
خرد و جزئی می کنید که به ازای هر مساله جدید انشقاق در ماهیت اصولگرایی 
ایجاد شود و افراد به دلیل هر مساله حادث شده ای از قطار بیرون رانده شوند، 
تاکید کرد: باید روی مبانی وحدت داشت نه راه حل مسائل، زیرا در مسایل و راه 

حل ها همیشه اختلاف نظر وجود دارد.
وی با اشــاره به اینکه تا به حال کســی را تخریب نکرده و به آن ها توهین نکرده 
است، گفت: البته بر عکس این موضوع بوده و باید بین خودشان و خدایشان آن 
را حل کنند، اما آنقدر حق دارم که نظر خودم را نسبت به مسائل مطرح کنم و نمی 
توانم موضوعی را که برای جمهوری اسلامی درست و حق می دانم، بیان نکنم.
لاریجانی با تاکید بــر اینکه به هر حال بعد از حدود 38 ســال کار در جمهوری 
اســلامی، انگیزه برای کلاه برداری جهت رسیدن به سمت و جایگاهی ندارد، 
تصریح کرد: ولی نمی توانم به خاطر قبیله و گروه ها، از منافع جمهوری اسلامی 
و موضوعاتی که به حق بوده و برای کشــور مفید اســت، بگــذرم و به نظر من 
مشرب رهبر معظم انقلاب نیز اینگونه است، زیرا آقا خودشان فرمودند که من 

اصولگرایی اصلاح طلبانه را قبول دارم.

اگر اصلاح طلبان ضد انقلاب اند، چرا می گذاریم فعالیت کنند
لاریجانی در پاســخ به این ادعا که اســم او در لیســت ائتلاف اصلاح طلبان و 
اعتدالیون قرار گرفته اســت گفت: من در این رابطه اطلاع دقیقی ندارم، حال 

یعنی اگر گروهی بخواهند اســم ما را در لیستشــان بگذارند ما باید چه اقدامی 
انجام دهیم، این نشــان دهنده آن است که آن ها در قم کاندیدی ندارند و تمام 
کاندیدهایشان را حذف کردند و بین کاندیداهای موجود افرادی را ترجیح دادند. 
وی ادامه داد: سوال من این است که اگر شخصی جنبه ملی داشته باشد، باید 
روی آن هم مناقشه صورت گیرد، اگر اصلاح طلبان ضد انقلاب هستند، پس 

چرا می گذاریم فعالیت کنند. 
رئیس مجلس با بیان اینکه هم اکنون در کشور شخصیت های ملی وجود دارد 
که همه گروه ها بــه آن ها اعتنا می کنند، اظهار کرد: بــه طور مثال چرا آقای 
موحدی کرمانی که رئیس اصولگراها بوده و آقایان امامی کاشــانی و امینی در 
لیست انتخابات خبرگان اصلاح طلبان قرار دارند و بسیاری از نمایندگان رهبری 
در استان ها هم در لیست خبرگان اصلاح طلبان قرار دارند، آیا این افراد و بزرگان 

اشتباه کار هستند؟ قطعا این طور نبوده و منطق ما اینگونه نیست. 
وی با بیان اینکه از طرفی حضرت آقا فرموده اند حتی کســانی که نظام را قبول 
ندارند در انتخابات شــرکت کنند، به هر حال کسانی که نظام را قبول ندارند نیز 
به کسی رای می دهند، گفت: حال آیا این به معنای اشکال کاندیدای مربوطه 
اســت؟ حال آن که این گروه هــای اطلاح طلب نظام را قبول دارند و شــورای 

نگهبان برخی کاندیداهای آن ها را تأیید کرده است.

برخی نمی خواهند آتش فتنه خاموش شود
در ادامه این پرسش و پاسخ یکی از طلاب درخصوص موضع گیری لاریجانی 
درخصوص اتفاقات 88 سوال کرد و گفت وی تا حدود هشت ماه پس از بروز فتنه 
یعنی تا روز 11 دی ماه ســال 88، جزء بیان مطالب دو پهلو هیچ اقدام دیگری 
نکرده است که لاریجانی در پاسخ تصریح کرد: این مطالب و موضوعات مطرح 
شده از سوی شما خلاف و نادرست است، زیرا من بعد گذشت یک روز از انتخابات 

با ارائه بیانیه ای اعلام موضع کرده و انتخابات را تأیید کردم.
رئیس مجلس با بیان اینکه در یک پدیده فتنه که به وجود می آید، یک گروه تنها 
بر روی آن بنزین می ریزند تا شــعله ور شــود و یک عده می خواهند این شعله را 
خاموش کنند، گفت: حال ســوال مطرح می شود که آیا فتنه باید خاموش می 
شد یا باید شــعله ور نگه داشته می شــد؟ زمانی که یک فتنه در کشور به وجود 
آمد، بخشــی از این فتنه یک سوء تفاهم در مردم بوده و یک عده هم قصد سوء 

استفاده از آن را داشتند.
در ادامــه یکی از طــلاب گفت که لاریجانی در مورد شــورای نگهبــان بعد از 
انتخابات ســال 88 رفتار آن ها را نقد کردید و ایــن در جهت فتنه گران بود، که 
وی در پاسخ تاکید کرد: من درباره شورای نگهبان گفته ام که اعضای آن افراد 
متدیــن بوده و خلاف نمی کننــد، اما ای کاش دربــاره انتخابات موضع گیری 
نمی کردند و الان نیز نظرم مثل گذشــته اســت و معتقدم که اعضای شــورای 
نگهبان نباید نسبت به انتخابات موضع گیری کنند و این مسئله قطعا در جامعه 
ســوء تفاهم ایجاد می کند، اما در همان صحبت ها اعلام کردم که آن ها افراد 

متدینی بوده و خلاف نمی کنند.

واکنش روزپیگیری روز

روز جمعه 7 اسفند ماه روز طرح گلایه نیست
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با اشاره به انتخابات پیش رو آن را یک امتحان سنگین و سخت توصیف کرد. آیت الله محمدعلی موحدی کرمانی در همایش علما، ائمه جماعات و روحانیت تهران ادامه داد: ما 
یک امتحان سنگین و سختی داریم که اگر در آن موفق شویم، لغزش های گذشته را جبران می کند، اگر موفق نشویم احیانا قدم های خیری را که برداشته ایم برباد می رود. دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با 
گاه و اهمیت انتخابات را به آن ها گوشزد کرد« گفت: روز جمعه 7 اسفند ماه روز طرح گلایه نیست و اگر هم گلایه  به حقی وجود دارد یک  تاکید بر این که »در یکی دو روز باقیمانده تا انتخابات باید مردم را آ
مجلس خوب می تواند جواب آن را بدهد. روز جمعه مردم باید در انتخابات شرکت کرده و به اصلح رای دهند تا مجلسی انقلابی، نترس در مقابل دشمن و صاحب تفکر بوجود آورند تا جلوی دشمنی را که می خواهد 
نفوذ کند و در مراکز قدرت و تصمیم گیری وارد شود را بگیرند. موحدی کرمانی با اشاره به لیست ائتلاف اصولگرایان آن را یک لیست خوب دانست و گفت: مردم باید به تمام این لیست رای دهند و اگر تعدادی 
از کاندیداهای این لیست را هم نمی شناسند بدانند که این لیست را یک جمع کاردان تنظیم کرده و درباره  آن بحث و بررسی داشته است. وی همچنین در پایان سخنانش با اشاره به انتخابات مجلس خبرگان 

گفت: همواره کسانی که در رابطه با انتخابات خبرگان، کاردان بودند و به ارائه لیست می پرداختند جامعتین بوده اند و در مینه انتخابات خبرگان نیز بدون هیچ تردیدی می توان به لیست جامعتین رای داد.

سیاسی


